

THE CANADIAN BAR REVIEW

LA REVUE DU BARREAU CANADIEN

Vol.83

December 2004 décembre

No. 3

Tribute to Professor Edward Veitch

Editor, 1994-2004

In 1994, Professor Edward Veitch was appointed Editor of the Canadian Bar Review. Following in the footsteps of Professors Albert J. McClean and Jean-Gabriel Castel, among others, he soon joined the ranks of the great editors of the Review. Ten years later, Professor Robert Flannigan of the University of Saskatchewan, with the assistance of Professor Patrice Deslauriers of the Université de Montréal as associate editor, now succeed him. It gives me great pleasure to pay tribute to Professor Veitch on behalf of all the Review's readers.

We first met in Montréal in a bitter cold in the winter of 1994. As usual, he wore a Scottish tweed jacket, but no winter coat! I was immediately caught by his originality - which is in no way limited to his style of dressing - his intelligence, his joyful spirit, his sense of humour, and his kindness. From this very first day, we developed a friendship and a team spirit, unusual indeed in the academic world. His trust, support and solidarity never failed. His sense of collegiality allowed him to cooperate perfectly with the Chair of the Editorial Board, Mr. Justice Michel Bastarache, with the other members of the Board, and with me.

The Review has benefited from his wide range of knowledge and his many experiences: legal education in Scotland, teaching in Africa, Ireland, the United States, Ontario, and finally in New Brunswick (where he was Dean of Law at the University of New Brunswick). Thanks to his acquaintances in the academic world and in the Bar throughout Canada, he could count on the contribution of the best authors.

The position of editor of a learned periodical is not exactly a sinecure. If the Review maintained its prominent position among periodicals within and outside Canada, it is in large part due to

Professor Veitch's clear vision of its mission and his determination to maintain its standards. Being a tactful man, he nevertheless maintained very good rapports with the authors.

The Canadian Bar Association is greatly indebted to Professor Veitch for his immense contribution over the last ten years.

Pierre-Gabriel Jobin

Associate Editor, 1989 - 2003.

Hommage rendu au professeur Edward Veitch

Directeur, 1994-2004

En 1994, le professeur Edward Veitch prenait la direction de la Revue du Barreau canadien. Après les professeurs Albert J. McClean et Jean-Gabriel Castel notamment, il n'allait pas tarder à figurer dans le tableau des grands directeurs qu'a connus la Revue. Dix ans plus tard, le professeur Robert Flannigan, de la University of Saskatchewan, lui succède, avec le concours du professeur Patrice Deslauriers, de l'Université de Montréal, comme directeur associé. C'est avec grand plaisir que je veux rendre hommage à Me Veitch au nom de tous les lecteurs.

Nous nous sommes rencontrés pour la première fois à Montréal par un froid sibérien de l'hiver 1994. Selon son habitude, il portait un veston en tweed écossais, mais aucun manteau! J'ai immédiatement apprécié son originalité – qui n'était certes pas que vestimentaire – son intelligence, sa joie de vivre, son humour, et sa gentillesse. Dès ce premier jour, nous avons développé une amitié et un esprit d'équipe inusités chez des universitaires. Sa confiance, son appui et sa solidarité ne se sont jamais démentis par la suite. Son sens de la collégialité lui a permis de travailler en parfaite collaboration avec le président du Conseil de rédaction, M. le juge Michel Bastarache, les autres membres du Conseil, et moi.

Il apportait à la Revue son vaste bagage de connaissances et d'expériences : formation juridique en Écosse, enseignement en Afrique, en Irlande, aux États-Unis, en Ontario et finalement au Nouveau-Brunswick (où il fut doyen à l'Université du Nouveau-Brunswick). Ses connaissances dans le milieu universitaire et le Barreau à travers tout le Canada lui ont permis de s'assurer de la contribution des meilleurs auteurs.

Le poste de directeur de revue scientifique n'est pas une sinécure. Si la Revue a conservé sa place éminente parmi les diverses revues canadiennes, et même étrangères, c'est en grande partie grâce à la vision claire que le professeur Veitch a de sa mission, et à sa détermination d'en maintenir les standards. Ce qui ne l'a pas empêché, grâce à son tact, d'entretenir d'excellents rapports avec les auteurs.

L'Association du Barreau canadien est grandement redevable à Me Veitch pour cette immense contribution des dix dernières années.

Pierre-Gabriel Jobin
Directeur associé, 1989 - 2003.

